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PROTOKÓŁ  Nr 22/2017 
posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,  
które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  

 w dniu 24 maja 2017 roku, o godz.13.30 
 
 
Przewodnicząca Komisji  -  Ewa Brzezińska 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie. Powitała radnych i zaproszonych gości. 
Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
7 członków Komisji na ustawową liczbę 7, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych decyzji.  
  
Porządek dzienny posiedzenia przedstawiał się następująco: 
 
1. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu powiatu za 2016 rok w działach dotyczących prac Komisji.  
 
2. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Przy 7 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja przyj ęły w/w porządek 
dzienny posiedzenia. 
  
  
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku dziennego posiedzenia - Rozpatrzenie 
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2016 rok w 
działach dotyczących prac Komisji.  
 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że sprawozdanie finansowe składa się z 
bilansu z wykonania budżetu, łącznego bilansu podległych 21 jednostek. Każda jednostka 
składa jednostkowe sprawozdanie, które jest globalnie włączone do łącznego bilansu. 
Zestawienia zmani w funduszu, również składają wszystkie jednostki oraz rachunek zysków i 
strat. Sprawozdanie, podobnie jak w poprzednich latach, było przedmiotem badania biegłego 
niezależnego rewidenta. Jest przygotowany raport oraz opinia o tym badaniu. Badanie 
wykonywało biuro, które również w ubiegłym roku badało naszą jednostkę . Do badania 
wybrani trzy największe jednostki czyli : Starostwo Powiatowe, Powiatowy Zarząd Dróg 
Publicznych oraz Powiatowy Urząd Pracy. Zostały przygotowane dane bazujące o bilans, 
rachunek zysków, zmiany funduszu, każda z jednostek była sprawdzana. Sprawozdanie, które 
zostało złożone, zostało przeanalizowane przez rewidentów. Poinformowała, że opinia 
znajduje się w Biurze Rady i można się z nią zapoznać. Opinia jest pozytywna, nie ma do 
sprawozdań żadnych zastrzeżeń, zawiera stwierdzenia, że zostały one sporządzone w sposób 
rzetelny i jasny, zgodnie z obowiązującymi przepisami, zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych, ustawą o rachunkowości i stanowi podstawę do wykonania procedur związanych 
z zatwierdzeniem budżetu. Bilans wykonania budżetu, który jest elementem sprawozdania 
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finansowego jest sporządzany od księgi rachunkowej budżetu powiatu. Sprawozdanie to ma 
powiązanie ze sprawozdaniem opisowym z wykonania budżetu. Głównym istotnym 
elementem tego bilansu jest stan zobowiązań i jest to kwota na koniec roku 13.100.156.86 gr, 
13.100.000,00 są to zobowiązania wynikające z zaciągniętych kredytów, a końcówka to 
odsetki za ostatni  dzień grudnia. Powiedziała, że rok został zamknięty nadwyżką budżetową 
w kwocie 8,297.192,00 zł. Te dane znajdują się w sprawozdaniu opisowym. Natomiast 
sprawozdania łączne to są już kwoty duże, bo wynikają ze sprawozdań jednostkowych i one 
tak naprawdę nie przekładają się bezpośrednio na sprawozdanie z wykonania budżetu bo to są 
dane, które wynikają z ksiąg rachunkowych, które każda jednostka musi mieć je w takim 
układzie jakie jest określone rozporządzeniem przekazać. 
 Jeśli chodzi o sprawozdanie z wykonania budżetu, to przyszła opinia z Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, która jest pozytywna nie ma żadnych uwag do złożonego sprawozdania. 
W sprawozdaniu zostały pokazane źródła dochodów i przeznaczenie wydatków, zgodnie z 
procedurami określonych przepisami i ustawą. Nie ma żadnych zastrzeżeń, plan dochodów i 
plan wydatków został wykonany w procentach i jest to uwarunkowane obiektywnymi 
względami. Działy, które dotyczą Komisji to przede wszystkim dział 600, gdzie są 
realizowane zadania przez Powiatowy Zarząd Dróg Publicznych. W dziale tym, na 
zaplanowaną kwotę 27.243.419 zł, zrealizowano wydatki w kwocie 24.234.827,14 zł, 
wykonanie 89% wskaźnika upływu czasu. Niższe jest wykonanie, niż w poprzednich latach, 
ale ma to związek z tym, że jest niższe wykonanie w wydatkach majątkowych, co nie 
oznacza, że te zadanie nie zostały zrealizowane. Była refundacja, niektórych wydatków 
poniesionych ze środków własnych w miesiącu listopadzie i grudniu, zadania zostały w 
całości wykonane, ale pieniądze wróciły ze źródeł zewnętrznych.  
W ramach wydatków bieżących sfinansowano: 
- utrzymanie Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w kwocie 2.719.807,73 złotych (plan 

2.976.718 złotych), z tego wynagrodzenia wraz z pochodnymi stanowiły kwotę 
2.240.895,25 złotych, a pozostałe wydatki 478.912,48 złotych. W ramach pozostałych 
wydatków bieżących sfinansowano zakup energii elektrycznej, cieplnej i wody, usług 
pocztowych, zakup materiałów i wyposażenia, odpisy na zakładowy fundusz świadczeń 
socjalnych, umowy zlecenia, zakup paliwa do samochodów i urządzeń drogowych, zakup 
odzieży ochronnej i roboczej oraz napojów i środków czystości dla pracowników 
drogowych w ramach świadczeń BHP, 

-   usługi remontowe związane z bieżącym utrzymaniem dróg powiatowych  
w kwocie 4.341.045,51 złotych, w tym: 

  - odnowy nawierzchni w kwocie 2.675.869,21 złotych, 
  - remonty cząstkowe w kwocie 849.578,62 złotych, 
  - remonty bieżące w kwocie 701.026,87 złotych, 

    - remont przepustu, barier drogowych i rowów w kwocie 114.570,81 złotych,  
-  wydatki związane z zimowym utrzymaniem dróg w kwocie 882.600,52 złotych, 
-  pozostałe wydatki, które obejmują zakupy, roboty i usługi związane  

z inżynierią ruchu drogowego (wykonanie pomiarów natężenia ruchu, zakup znaków, 
oznakowanie poziome oraz aktualizacja ewidencji dróg powiatowych), wykaszanie traw z 
poboczy i rowów, pozostałe usługi (mechaniczne sprzątanie nawierzchni dróg, wykonanie 
tablic informacyjnych oraz wykonanie dokumentacji do celów regulacji stanu prawnego 
nieruchomości) i pozostałe zakupy (zakup materiałów do remontów przepustów, zakup 
farb i środków chwastobójczych oraz zakup drzewek) w łącznej kwocie 583.551,63 złote, 

-   przekazanie na wydatki niewygasające z upływem roku budżetowego  
w kwocie 220.542 złote na opracowanie dokumentacji geodezyjnej w celu regulacji stanu 
prawnego nieruchomości zajętych pod pas drogowy dróg powiatowych: 
- nr 1132W Siemieradz – Bród, 

    - nr 3501W Wrzeszczów – Wrzos – Domaniów, 
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    - nr 3529W Kiedrzyn – Małęczyn do drogi krajowej nr 9, 
    - nr 3534W Makowiec – Rawica 

z uwagi na trudności związane z przedłużającym się procesem weryfikacji  
i przyjęcia wykonanych prac geodezyjnych do państwowego zasobu geodezyjnego i 
kartograficznego w Powiatowym Ośrodku Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej 
(termin realizacji tych zadań określono do dnia 30 czerwca 2017 roku). 

W ramach wydatków majątkowych sfinansowano 28 zadań inwestycyjnych,  
z tego 22 na drogach powiatowych w łącznej kwocie 14.922.279,75 złotych, (w tym 
692.650,82 złotych przekazano na wydatki niewygasające). 
 W roku 2016 nie zakończono realizacji 6 zadań inwestycyjnych na łączną kwotę 
692.650,82 złotych, tj.: 
- „3526W Piskornica – dr. krajowa nr 12 – przebudowa drogi odcinek dł. 0,65 km Gmina 

Gózd” – 191.388,92 złotych, 
- „3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew – opracowanie dokumentacji do celów 

regulacji stanu prawnego i dokumentacji projektowej na przebudowę drogi” – 73.861,50 
złotych, 

- „3561W Mniszek – Omięcin – Szydłowiec – opracowanie dokumentacji do celów regulacji 
stanu prawnego, przebudowa drogi (I etap) odcinek  0,8 km Gmina Wolanów” – 26.691 
złotych, 

- „3564W Radom – Augustów – opracowanie dokumentacji do celów regulacji stanu 
prawnego i dokumentacji projektowej odcinek dł. 1,5 km – Gmina Kowala” – 36.900 
złotych, 

- „3566W Konary – Mniszek – opracowanie dokumentacji do celów regulacji stanu prawnego 
i dokumentacji projektowej odc. 2,40 km Gmina Wolanów” – 49.200 złotych, 

- „Opracowanie dokumentacji projektowych (dróg nr: 3503W, 3507W, 3539W, 3517W, 
3523W i 3547W) i geodezyjnych według koncepcji budowy ścieżek rowerowych w 
powiecie radomskim, studium wykonalności, roboty budowlane – I etap” – 314.609,40 
złotych. 

Przebudowa drogi 3526W Piskornica – dr. krajowa nr 17 nie została zakończona w całości z 
uwagi na brak prawidłowej organizacji robót przez wykonawcę oraz niesprzyjające warunki 
atmosferyczne. 
W stosunku do dróg 3531W, 3561W, 3539W i 3547W nie dostarczono do PZDP 
dokumentacji geodezyjnej do celów regulacji stanu prawnego nieruchomości zajętych pod 
w/w drogi z uwagi na przedłużający się proces weryfikacji i przyjęcia wykonanych prac 
geodezyjnych do państwowego zasobu geodezyjnego. 
Natomiast w stosunku do przebudowy dróg 3564W i 3566W oraz rozbudowy dróg 
powiatowych wraz z budową ścieżek rowerowych na ciągach 3539W  
i 3547W nie dostarczono do PZDP dokumentacji projektowych. 
Środki na sfinansowanie w/w zadań zabezpieczono w wydatkach niewygasających z 
upływem roku budżetowego i określono termin realizacji tych zadań do 30 czerwca 2017 
roku. 
 Ponadto w ramach wydatków majątkowych udzielono pomocy dla gmin w kwocie 
565.000 złotych, z tego dla: 
-  Gminy Zakrzew na przebudowę układu komunikacyjnego Bielicha – Wacyn – Janiszew w 

kwocie 500.000 złotych, 
-   Gminy Gózd na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Małęczyn ul. Kościelna w 

kwocie 65.000 złotych. 
 Wydatki w tym dziale zostały zrealizowane o ponad 3.000.000 złotych poniżej kwoty 
planowanej, w tym wydatki majątkowe o ponad 2.740.000 złotych, a wydatki bieżące o ponad 
260.000 złotych. 
Niepełna realizacja wydatków majątkowych wynika z: 
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- pozyskania dodatkowych środków i wprowadzenia do budżetu powiatu na sesji listopadowej 
dotacji z budżetu państwa w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na przebudowę drogi 3541W w kwocie 907.000 złotych, stanowiącej refundację 
poniesionych na przebudowę nakładów ze środków własnych i sesji grudniowej dotacji  
z pomocy gminy Gózd na przebudowę drogi 3526W Piskornica – dr. krajowa Nr 12 w 
kwocie 200.000 złotych i Gminy Skaryszew na przebudowę drogi 3536W Odechów – 
Kowalków – Sienno w kwocie 200.000 złotych, gdzie zabezpieczono wcześniej środki 
własne, 

- przedłużających się działań niezależnych od jednostki zmierzających do pozyskania 
środków z UE w ramach działań 4.3 Redukcja emisji  zanieczyszczeń. Zaplanowane środki 
w wysokości 945.000 złotych na I etap budowy ścieżek rowerowych (wkład własny) zostały 
przeniesione na 2017 rok. Planowany termin naboru wniosków to II półrocze 2017 roku,   

- nie przekazania dotacji dla Gminy Skaryszew z tytułu zaplanowanej pomocy finansowej, 
ponieważ gmina nie realizowała zaplanowanej inwestycji „Budowa ulicy Młynarskiej w 
Skaryszewie” w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 
na lata 2016 – 2019 w kwocie 50.000 złotych, 

- oszczędności powstałych po końcowym rozliczeniu dziewięciu zadań inwestycyjnych w 
kwocie około 440.000 złotych. 

Natomiast niepełna realizacja wydatków bieżących dotyczy głównie wynagrodzeń 
osobowych i pochodnych i wynika z absencji chorobowej pracowników. 

Kolejny dział 750-administracja publiczna - planowane wydatki w kwocie 
18.210.260 złotych, wykorzystane zostały w 94,2%, tj. w kwocie 17.157.165,67 złotych, z 
tego: wydatki majątkowe stanowiły kwotę 532.000 złotych i wykorzystane w 94,8%, tj. w 
kwocie 504.308,94 złotych, a wydatki bieżące stanowiły kwotę 17.678.260 złotych i 
wykorzystane zostały w 94,2%, tj. w kwocie 16.652.856,73 złotych. 
W ramach tego działu realizowane były: 
-  zadania z zakresu administracji rządowej finansowane dotacją z budżetu państwa,  
-  zadania własne powiatu finansowane dochodami własnymi, 
- zadanie przejęte do realizacji na podstawie porozumienia z powiatem zwoleńskim, ze 
środków przekazanych przez ten powiat. 

 Na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej wydatkowano 
180.676,17 złotych (plan 180.682 złote) na sfinansowanie: 
- 2 etatów Starostwa realizujących zadania rządowe 140.417,64 złote, 
- przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej 40.258,53 złotych. 
 Na realizację zadań własnych bieżących wraz z przyjętymi do realizacji na podstawie 
porozumienia wydatkowano 16.472.180,56 złotych. 
W ramach wydatków na zadania bieżące sfinansowano: 
- utrzymanie i działalność Starostwa Powiatowego w wysokości 15.513.358,70 złotych,  
-  działalność Rady Powiatu w wysokości 608.080,67 złotych, 
- promocję powiatu w kwocie 350.741,19 złotych. W ramach działań promocyjnych 

sfinansowano zakup materiałów promocyjnych z logo powiatu, zamieszczono publikacje w 
prasie i opłacono emisję audycji na antenie radia dotyczących działalności powiatu w 
zakresie problematyki gospodarczej, społecznej i kulturalnej oraz udział grupy Polaków z 
Litwy między innymi w Światowych Dniach Młodzieży w Krakowie w ramach 
współpracy międzynarodowej z Rejonem Solecznickim. 

W ramach wydatków majątkowych sfinansowano: 
- zakup samochodu osobowego – służbowego dla Starostwa Powiatowego  
  w kwocie 119.900 złotych, 
- zakup urządzeń komputerowych i oprogramowania 85.294,19 złotych, 
- wykonanie klimatyzacji w budynkach Starostwa Powiatowego w kwocie 164.795,70 

złotych, 
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- termomodernizację budynku przy ul. Domagalskiego 7b wraz z pokryciem dachu i 
obróbkami blacharskimi w kwocie 121.210,03 złotych, 

- termomodernizację garażu znajdującego się w budynku przy ul. Domagalskiego 7b w 
kwocie 13.109,02 złotych. 

 Niska realizacja wydatków w stosunku do kwoty planowanej o ponad 1.000.000 
złotych wynika z niepełnego wykorzystania funduszu wynagrodzeń  wraz z pochodnymi w 
związku z absencją chorobową pracowników ponad 650.000 złotych, jak również z 
niepełnego wykorzystania wydatków rzeczowych w zakresie zakupu materiałów i 
wyposażenia, zakupu energii oraz zakupu usług w związku z prowadzeniem na przestrzeni 
roku oszczędnej i racjonalnej gospodarki finansowej. 

Następny dział to 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
planowane wydatki w kwocie 194.642 złote, wykorzystane zostały w 98,9%, tj. w kwocie 
192.566,35 złotych, z tego: wydatki majątkowe w kwocie 170.000 złotych czyli w 100% 
kwoty planowanej, a wydatki bieżące w kwocie 22.566,35 złotych (plan 24.642 złote). 
W ramach wydatków bieżących sfinansowano: 
- realizację programu „Bezpieczny powiat”, tj. zakup nagród dla laureatów konkursów w 

zakresie bezpieczeństwa na drogach oraz wykonanie kamizelek odblaskowych, opasek i 
zawieszek w kwocie 20.416,35 złotych, 

- przeprowadzenie szkolenia obsady osobowej Powiatowego Ośrodka Analizy Danych i 
Alarmowania , konserwację i przegląd sprzętu Obrony Cywilnej w kwocie 1.950 złotych 
(zadanie zlecone), 

- zakup kart doładowania do telefonu komórkowego w kwocie 200 złotych. 
W ramach wydatków majątkowych sfinansowano: 
- wpłatę na zasilenie Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia Policji z przeznaczeniem na zakup 

furgonu specjalistycznego do obsługi zdarzeń drogowych dla Komendy Miejskiej Policji w 
Radomiu w kwocie 50.000 złotych, 

- wpłatę na zasilenie Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej z przeznaczeniem dla 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Radomiu na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego „Rozbudowa poligonu szkoleniowego na potrzeby Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w Radomiu przy Jednostce ratowniczo – gaśniczej Nr 4 w 
Pionkach – nabycie nieruchomości pod rozbudowę” w kwocie 120.000 złotych. 

  W dziale 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowane wydatki w kwocie 370.800 
złotych, wykorzystane zostały w 99,9%, tj. w kwocie 370.363,30 złotych. 
W ramach tych wydatków sfinansowano realizację zadań rządowych w zakresie udzielania 
nieodpłatnej pomocy prawnej zgodnie z art.20 ustawy o nieodpłatnej pomocy prawnej oraz 
edukacji prawej, tj. 97% przyznanej dotacji przeznaczono na wynagrodzenia z tytułu umów 
zawartych z adwokatami i radcami prawnymi i powierzenie punktów nieodpłatnej pomocy 
prawnej organizacjom pozarządowym prowadzącym działalność pożytku publicznego oraz 
3% na pokrycie kosztów obsługi organizacyjno – technicznej zadania.  
 
Radny Adam Siczek zapytał, czy środki zewnętrzne, które były przyznane dla Starostwa 
wpłynęły w czasie i czy z rozliczeniem nie było kłopotów?. 
 
 Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że nie było żadnych kłopotów. 
Pieniądze wpłynęły do końca roku, dodatkowo były też pieniądze, które zwrócono z realizacji 
3 zadań inwestycyjnych drogowych, które były realizowane w 2008-2010 roku, a teraz 
dostaliśmy refundacje  po przeprowadzonej kontroli, te wnioski przeszły pozytywnie 
weryfikację i z Unii Europejskiej otrzymaliśmy ponad 5 mln złotych. Pieniądze wpłynęły i 
zostały rozliczone do końca stycznia. Powiedziała, że jest realizowany projekt ASI i na ten 
projekt przekazują pieniądze do Samorządu Województwa i przekazali pieniądze w formie 
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dotacji 92 tyś zł. Niestety te 92 tyś zł. wróciło w grudniu bo Samorząd w ogóle nie rozpoczął 
tego projektu w tym roku tylko przedłużył realizację na kolejny rok. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil  skierował pytanie do Pani dyrektor Chojnackiej w sprawie drogi 
Piskornica, kiedy ma być ona wykonana?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedział, że droga przez Piskornicę 
została rozwiązana umowa z dotychczasowym wykonawcą. Zadanie zostało rozliczone, teraz 
będzie trwać postępowanie, aby wybrać nowego Wykonawcę. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil zapytał czy będzie przetarg i jaki będzie termin wykonania?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że tak odbędzie się 
przetarg. Powiedziała, że przewidują 2,5 miesiąca, ponieważ kryteriami wyboru ofert 60% 
stanowiła cena a 20% gwarancja jakości. Dlatego 2,5 miesiąca, bo na rynku jest bardzo mało 
firm, które  uczestniczą w przetargach. Na dodatek jest to dokończenie po innej firmie i 
Wykonawcy nie chętnie się decydują. Jeśli by został dany krótki termin to może się okazać, 
że nie ma wogóle chętnych.  
 
Radny Włodzimierz Ćwil powiedział, że projekt przez Słupice, Cudnów do Czarnej jest 
wykonany, ale sugerował by te 300 metrów w Słupicy jeszcze zrobić. Zapytał czy nie można 
by było z powrotem wrócić do tematu? I ten projekt zrobić od początku Słupicy. Powiedział, 
że mieszkańcy właśnie tej części pytają dlaczego?, a nie mogą być pokrzywdzeni przez to, że 
Ja tam mieszkam. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że to nie gra żadnej roli 
gdzie kto mieszka. Powiedziała, że ten odcinek drogi był już w latach wcześniejszych 
przebudowany i dlatego zakres dokumentacji obejmował ten odcinek, na którym nic jeszcze 
nie było wykonywane. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil powiedział, że ten odcinek 300 metrów, był wykonywany razem z 
tym poprzednim odcinkiem. 
  
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że tak, ale zaczynali 
przebudowę od tego miejsca od skrzyżowania z drogą. Ponieważ nie można zaczynać 
chodnika w połowie miejscowości od któregoś mieszkania. Jak są projektowane chodniki to 
od jednego skrzyżowania drugiego skrzyżowania, żeby prawidłowo geometrycznie rozwiązać 
wszystkie sprawy. Powiedziała, żeby wykonać dokumentację na te 300 metrów to jest nowe 
zadanie inwestycyjne, które wymaga wprowadzenia do budżetu. Jest jeszcze około 40% dróg, 
na których nic jeszcze nie jest robione. A wnioski spływają z tych dróg, gdzie jest dobra 
nawierzchnia, są pobocza i nie wynika z nich, że dzieje się tam coś niebezpiecznego. Co roku 
robią objazdy na drogach , mają analizy od policji, gdzie dochodzi najczęściej do zdarzeń 
drogowych. Oczywiście jeśli będzie decyzja Rady Powiatu to będzie to realizować. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil powiedział, że to wszystko jest dla niego zrozumiałe, tylko 
różnicy między dalszą częścią Słupicy i Cudnowem, tego nie ma żadnych wypadków jak ta 
część 300 metrów. Tam zamieszkują rodziny z dziećmi, które dochodzą do szkoły i w 
związku z tym prosi, aby ten temat został podniesiony na Zarządzie Powiatu i żeby 
wprowadzić to zadanie. 
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Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że teraz jest bardzo dużo 
zleconych dokumentacji i opracowanych. W ubiegłym roku 13 dokumentacji opracowano. 
Uważa, że najpierw powinno się zrealizować to na co już są dokumentacje, a dopiero potem 
myśleć, żeby je rozszerzać i zmieniać. Powiedziała, że boi się o to, że nie będzie w stanie 
zabezpieczyć środków finansowych, żeby wykonać przebudowy czy rozbudowy tych dróg, na 
podstawie tych dokumentacji, które już mają. Nie można doprowadzić do sytuacji, aby się 
one przedawniły i były nieaktualne. Zlecenie samej dokumentacji to niewielki koszt, ale 
podejmując taką decyzją trzeba już myśleć w którym roku i jakie środki zabezpieczyć. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil powiedział, że z pewnością nie zostanie rozpoczęta mimo, że jest 
zapisana do 2019 roku. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że będzie musiała być 
rozpoczęta, bo są terminy. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil odpowiedział, że tak zostanie symbolicznie rozpoczęta, pewnie na 
części innej gminy, chyba, że w przyszłym roku sytuacja się inaczej potoczy i wtedy w 2019 
roiku zostanie wszystko zrobione. Powiedział, że to jest wyjątkowo nieetyczne ze strony PSL-
u, że do tej pory, odkąd jest w Radzie, to o drodze przez Cudnów non stop mówi. Jak mówią 
mieszkańcy przez to, że jest on radnym nie będzie zrobiona ta droga. Projekt drogi jest 
zrobiony , ale nie objęty tych 300 metrów od niego, co jest niezrozumiałe. 
 
Radny Adama Siczek powiedział, że zadał by Pani dyrektor Chojnackiej takie pytanie: na 
jaką kwotę zostały wykonane roboty budowlane w Jedlni Letnisko na budowie mostu i ten 
odcinek Antoniówka-Groszowice-Piotrowice łącznie 2 mln. zł i w tym roku na 1 mln zł 
łącznie 3 mln zł. Powiedział, że była taka możliwość, że dotacja zewnętrzna była 70%?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że dotacja zewnętrzna była 
50% z budżetu państwa. 
 
Radny Adama Siczek powiedział, że była w tym okresie możliwość zrealizowania na terenie 
gminy Jedlnia budowy wykonania dróg na 3 mln zł, a że była taka możliwość pozyskania 
50% środków zewnętrznych to była jedyna możliwość na terenie całego powiatu i dlatego 
zdecydowano, że te środki należy wykorzystać i ta robota została wykonana. Faktem jest, że 
radny Ćwil zwracał się o to, tylko jest taka kwestia, że jak by to było robione w Słupicy to nie 
pozyskali by tych środków. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że tam były pozyskiwane 
środki na budowę obiektu mostowego, który zagrażał bezpieczeństwu ruchu drogowego. 
Ekspertyza i badania szczegółowe tego obiektu mostowego, wręcz wskazywały na jego pilną 
przebudowę. Powiedziała, że szukali możliwości pozyskania środków, żeby to zadanie 
realizować. Dodała, że nie robi żadnych zadań politycznie czy nie politycznie, bo odpowiada 
za bezpieczeństwo na drogach. Za koniecznością zrealizowania tego zadania przemawiał fakt, 
że ta droga Antoniówka-Groszowice-Piotrowice  przez obiekt mostowy była zadaniem 
priorytetowym z punktu widzenia zarządcy drogi. Konkretnie most, ale przy okazji mostu 
pozyskali dotację na przebudowę drogi. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil powiedział, że bardzo dobrze, że tak zostało zrobione. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że w tym roku zmieniły się 
zasady i już określono, że będą tylko możliwości na przebudowę obiektów mostowych, bo 
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większość Zarządów wykorzystywała takie sytuacje i przebudowywała drogi. W tym roku już 
ukrócono taką możliwość.  
 
Radny Włodzimierz Ćwil powiedział, że powiat radomski jest już prawie 20 lat i do tej pory 
nie ma zrobionej tej drogi. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że nie jest to jedyna droga w 
powiecie, która jest najgorsza. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil mówił, że granica Czarnej i Gminy Jedlnia-Letnisko na której była 
wykonana nawierzchnia konkretnie do granicy, gdzie na Cudnowie była jeszcze gorsza,  
zapytał dlaczego nie była zrobiona dalej?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że zapyta kierownika 
obwodu drogowego. Powiedziała, że w takie rzeczy nie ingeruje, nie jeździ w teren i nie 
zaznacza remontów, bo od tego są służby, które to patrolują i kontrolują. 
 
Komisja przy 4 głosach za, 3 wstrzymujących się i 0 przeciwnych  pozytywnie zaopiniowała 
Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu powiatu 
za 2016 rok w działach dotyczących prac Komisji. Stanowi ono załącznik Nr 3 do 
protokołu. 
 
                                                                                                                                                                                                                                                        
Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radny Adam Siczek wypowiedział się w sprawie radnego Ćwila, mówiąc, że na pewno ma 
racje i trzeba wykonać ten odcinek drogi. Jest jednak jedna kwestia dokładania środków przez 
Gminę, a Gmina Jedlnia nigdy dołożyła żadnych pieniędzy. Przykro  jest to mówić, ale taka 
jest prawda, na nagrody, podwyżki były środki, ale na drogę do Słupicy nie było i nie ma. 
 
Radny Włodzimierz  Ćwil  powiedział, że na obecną chwilę wnosi o doprojektowanie około 
300 metrów tego odcinka od początku Słupicy. Poprosił, aby Zarząd Powiatu się nad tym 
pochylił. 
 
Radny Adam Siczek powiedział, że wniosek przyjmuje, ale od razu mobilizuje, aby zwrócił 
się po raz kolejny do Wójta Gminy Jedlnia-Letnisko, że na ten odcinek drogi są potrzebne 
środki. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że w ubiegłym roku 
czterokrotnie występowali a w tym roku już trzykrotnie, prosząc o to, aby dofinansował tą 
drogę. 
 
Radny Włodzimierz  Ćwil odpowiedział, że nie ma wpływu na Wójta. 
 
Radna Ewa Tkaczyk powiedziała, że radny Ćwil, nie ma wpływu na to, żeby wymóc na 
Wójcie dofinansowanie do dróg.  
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że Gmina nie daje, ale z 
Powiatu idą bardzo duże środki i tym się nie kierują, tylko potrzebą dróg i koniecznością. 
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Radna Ewa Tkaczyk powiedziała, że to wie i bardzo dziękuje za wykonany most. 
 
Radna Teodozja Bień skierowała pytanie mówiąc, że w Jedlińsku przy szkole odcinek 700 
m drogi, którą trzeba przebudować, bo zagraża ona bezpieczeństwu dzieci, parking  nie 
spełnia swojej funkcji, nie ma chodnika,  Wójt dołoży do tej drogi , jest projekt, zapytała czy 
Powiat wygospodaruje na to środki?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że ma oszczędności, ma w 
granicach planu finansowego, który radni podejmują. Na zadania są określone kwoty. 
Powiedziała, że nie wolno upolityczniać dróg, jeśli będą pieniądze to będą realizować 
wszystkie drogi. 
 
Radny Antoni Dzik zapytał jak postępują naprawy wiosenne?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że naprawy wiosenne 
zostały rozpoczęte i większość dróg została już wyremontowana. Ogólnie prace postępują 
sukcesywnie bo są one uzależnione od warunków atmosferycznych. 
 
Radny Antoni Dzik powiedział, że mówiąc o naprawach wiosennych miał na myśli 
żwirownie na betonce, która zakończyła swoją działalność i chodzi mu o ubytki na tym 
odcinku drogi. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że w ubiegłym tygodniu 
był objazd przy udziale firmy Dragados, została spisana umowa mają to wszystko 
wyremontować i naprawić. Drogę Wieniawa-Przytyk -Jedlińsk już naprawili. 
 
Radny Antoni Dzik kolejna sprawa jaką poruszył dotyczy rowu przy drodze powiatowej w 
Wawrzyszowie w lewo do torów jest droga polna naprzeciw jest firma Pierot, która dostała 
pozwolenie na spuszczanie wody do naszego rowu. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że nie dostała pozwolenia. 
Firma przez 10 lat miała pozwolenie na spuszczanie wody. Jednak podczas wygaśnięcia 
decyzji, gdzie było postępowanie wodno-prawne, nie wyrazili zgody na odprowadzanie wody. 
Otrzymali decyzję na 1,5 roku i w tym czasie muszą zmienić sposób zagospodarowanie tych 
ścieków, bo to wymaga czasu, wykonania projektów i zgromadzenia środków.  
 
Radny Antoni Dzik powiedział, że potrzeba wyczyścić rowy bo są one bardzo 
zanieczyszczone. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że od tego są odpowiednie 
służby, które powinny najpierw to zbadać, a potem powiedzieć wręcz nakazać gdzie to 
wywieźć. 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
 
 
 
 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodnicząca zamknęła                          
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22 posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony 
Ludności  o godz. 14:35. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodnicząca Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                          / - / Ewa Brzezińska 
 


